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РемонтиРат удаРно 
пътища в Региона 

Силвия ШАТЪРОВА

Седем основни пътни 
артерии в региона ще бъ-
дат ремонтирани през 
пролетта. Това заяви пред 
„Черноморски фар“ зам.-
министърът на регионал-
ното развитие Николай 
Нанков. 

Дейностите започват 
през март и ще са готови 
за началото на лятото.

Дългоочакваният ре-
монт на пътя Царево - 
Малко Търново е включен 
в програмата на Агенция 
„Пътна инфраструктура“. 

Там бе подменена настил-
ката само на една част 
за 3 млн. лева Тази го-
дина ще бъде продължен 
ремонтът и се очаква до 
следващата да е готов, 
като ще останат едни 15 
км за довършване. Зам.-
министърът призна, че пъ-
тят е в изключително теж-
ко състояние и отдавна 
чака реализация. За него 
държавата е отпуснала 
9 400 000 лева, но е сигур-
но, че той ще бъде изця-
ло подновен през след-
ващата година, каза още 
Нанков.

Пристанище Бургас 
търси наемател на 

две несебърски къщи 
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До началото на лятото 
ще е обновена отсечката 

Бургас – Царево
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Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
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Лондонска телефонна кабина за разговори ще 
има в новата бургаска библиотека. Тя е в отдел 
„Изкуство“ и ще има специално предназначениеСтр. 9

„Нафтата“
се закотви
на дъното

ФУТБОЛ

Заради ръст  
на коронавирус сесията за  
Бюджет 2021 ще е онлайн

ОБраТ в ОБЩИНСКИ 
СЪвЕТ - БУрГаС
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Силвия ШАТЪРОВА

Заради високия ръст на за-
болели от COVID февруарската 
сесия, която предвижда да се 
гласува проектобюджета на об-
щина Бургас, ще бъде онлайн. 
Също онлайн ще бъдат и посто-
янните комисии на местния 
парламент. Решението е взето 
на председателски съвет, на 
който са присъствали съветни-
ци от ГЕРБ, БСП и СЕК.

Преди седмица бе решено тя 
да е присъствена заради ва-
жните решения, които съветни-
ците трябва да гласуват. От 
опозицията дори настояха кате-
горично за присъствено засе-
дание, защото трудно се деба-
тира проектобюджет онлайн.

Веднага след като излезе съ-
общението на сайта на Общин-
ски съвет част от опозицията 
скочи срещу това намерение.

„ДБГ категорично не одобря-
ва взетото решение и мотивите 
към него, тъй като същите могат 
да се провеждат безпроблемно 
при спазване на всички проти-
воепидемични мерки. Ние сме 
против да се спекулира с на-
стоящото положение, както и 
да се възпрепятства работата 
на Общински съвет с несъстоя-
телни аргументи. Ако се налага 
пълен локдаун, то нека бъде 
приложен, но не и да се дейст-
ва избирателно. Напомняме, че 
на предстоящата сесия през 
месец февруари ще бъде об-
съждан и гласуван Бюджетът на 
Община Бургас за 2021 година. 
За нас е повече от неприемли-
во това да се случва при подоб-
ни условия, които създават 
предпоставки за съмнения в 
демократичността на процеса 
гласуване. Бюджетът е основен 
инструмент за провеждане на 
икономическа, финансова и со-

циална политика от страна на 
Община Бургас и като такъв не-
говото приемане изисква пълен 
достъп на граждани и медии до 
информация относно неговото 
приемане. Призоваваме хора-
та, които вчера взеха това ре-
шение, да обяснят публично за-
етата от тях позиция. Настоява-
ме за преразглеждане на също-
то, като се даде възможност на 
глас на всички общински съвет-
ници. Това не е въпрос, който 
може да бъде решен от трима 
души в една стая, се казва в по-
зицията на съветниците от ДБГ, 
разпространена до медиите.

Припомняме, че на послед-
ното заседание на Общинския 
съвет Живко Табаков се усъм-
ни в това, че съветниците са 
зад устройствата си и поиска 
поименно преброяване, което 
предизвика куп подигравки и 
насмешки от страна от част от 
останалите групи, в същото вре-
ме други съветници се оплака-
ха, че редовно на техни изказ-
вания се прекъсва и заглушава 
връзката и не се чува какво 
точно говорят.

Срещу онлайн заседа-
ние се обявиха и от СЕК. 
Пътниците в градския 
транспорт са с по-голям 
риск, отколкото  съветни-
ците, твърдят от там.

Обсъждането и гласуването 
на общинския бюджет за 2021 
год. е прекалено важно и клю-
чово за жителите на община 
Бургас, за да бъде проведено 
онлайн, при положение че през 
последните няколко заседания 
ставаме свидетели на техниче-
ски неуредици и проблеми. Та-
кива се случват най-вече, кога-
то думата има представител на 
опозицията. Категорични сме, 
че предстоящото заседание на 
Общинския съвет трябва да бъ-
де в нормалната, „присъстве-
на“ форма - твърдят съветници-
те от ПП „Средна европейска 
класа“ в специална позиция по 
повод решението сесията да се 
проведе онлайн.

Според председателя на гру-
пата Константин Бачийски има 
пределно ясно разписан прото-
кол и изисквания на здравните 
власти за спазване на противо-

епидемични мерки, които поз-
воляват провеждането на засе-
дание в закрито помещение, до-
ри и в усложняващата се ситуа-
ция с броя на заболелите от ко-
ронавирус.

На проведения председател-
ски съвет Константин Бачийски 
е гласувал против предложени-
ето на администрацията обсъж-
дането и гласуването на бю-
джета да се проведе чрез он-
лайн заседание.

„И в момента хиляди жители 
от община Бургас всеки ден ра-
ботят на „първа линия“ и изла-
гат здравето и живота си на го-
лям риск. Дори децата на наши-
те съграждани са в детските 
градини и в училищата. Не смя-
там, че общинските съветници 
са нещо по-специално и заради 
това да не могат да вършат ра-
ботата си, както всички други 
хора. Ето защо настояваме с 
моите колеги гласуването 
на  общинския бюджет да е при-
съствено“ - коментира Констан-
тин Бачийски.

Според него пътниците в ав-
тобусите от градския транспорт 

в Бургас се намират в много по-
голяма опасност от евентуален 
контакт с носител на вируса, 
отколкото петдесетте и един съ-
ветници, които се разполагат 
на два метра един от друг в 
предвидената за 800 зрители 
спортна зала „Бойчо Брънзов“ 
и спазват дистанция.

На този фон звучи нелогично 
това, че администрацията пред-
вижда да проведе присъствено 
гласуване за избор на общест-
вен посредник, а по не по-мал-
ко важния въпрос за приемане-
то на бюджета планира онлайн 
заседание.

Зам.-председателят на ПП 
„Средна европейска класа“ 
припомня, че през октомври 
месец броят на заболелите от 
коронавирус в Бургас беше 
много по-голям от този в мо-
мента, но тогава въпреки всич-
ко заседанието на Общинския 
съвет беше присъствено.

Бачийски посочва като сери-
озен недостатък на онлайн за-
седанията и това, че често въз-
никват технически проблеми и 
се губи интернет връзката, кое-
то води до сериозни пропуски в 
обсъждането на докладните.

Съветникът се позовава на 
събитията от последната сесия, 
когато само няколко от учас-
тниците в заседанието успяха 
да активират видеоконферент-
ната си връзка при една от про-
верките на кворума.

“Аз и моите колеги настоява-
ме бюджетът да се обсъжда на 
живо в зала „Бойчо Брънзов“ 
при стриктно спазване на всич-
ки противоепидемични мерки, 
защото иначе остават съмнени-
ята, че мнозинството иска да 
прокара своя вариант на бю-
джета с колкото се може по-
малко корекции и критика от 
страна на опозицията” - катего-
ричен е Константин Бачийски.
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Ремонтират ударно  седем основни пътища в региона 
Силвия ШАТЪРОВА

Седем основни пътни арте-
рии в региона ще бъдат ре-
монтирани през пролетта. 
Това заяви пред „Черномор-
ски фар“ зам.-министърът на 
регионалното развитие Ни-
колай Нанков. 

Дейностите започват през 
март и ще са готови за нача-
лото на лятото.

Дългоочакваният ремонт 
на пътя Царево - Малко Тър-
ново е включен в програмата 
на Агенция „Пътна инфра-
структура“. Там бе подмене-
на настилката само на една 
част за 3 млн. лева Тази го-
дина ще бъде продължен ре-
монтът и се очаква до след-
ващата да е готов, като ще 
останат едни 15 км за до-
вършване. Зам.-министърът 
призна, че пътят е в изключи-
телно тежко състояние и от-
давна чака реализация. За 

него държавата е отпуснала 
9 400 000 лева, но е сигурно, 
че той ще бъде изцяло подно-
вен през следващата година, 
каза още Нанков.

Две пътни отсечки в общи-
на Камено ще бъдат ремонти-

рани и завършени. Едната е 
обходът, който започна и 
връзката с АМ „Тракия“ и 
още един път в южна посока. 

Тръгва ремонт и на пътя 
Каблешково - Бургас, който е 
в изключително лошо състоя-
ние. За него настоява и кме-
тът на Бургас Димитър Нико-
лов пред зам.-министъра. 

Ремонтът на Провадийския 
поход в момента продължа-
ва, а в плановете за тази го-
дина е включен и пътя Айтос 
- Карнобат.

Още в началото на месеца 
стана ясно, че ще започне 
ремонт на пътя Бургас - Ца-
рево, защото там такъв не е 
правен от 13 години. Отсеч-

Заради ръст на коронавирус  
сесията за Бюджет 2021 ще е онлайн

ПРЕДИЗБОРНО

До началото на лятото ще е обновена 
отсечката Бургас – Царево

Дона МИТЕВА

78 училища отвориха 
врати присъствено в об-
ластта, спазвайки новата 
заповед на здравният ми-
нистър, която гласи, че се 
разрешава провеждане-
то на присъствени учебни 
занятия за всички учени-
ци от пети до дванадесе-
ти клас в паралелки, кои-
то са единствени в съот-
ветния клас на училище-
то. Това коментира инж. 
Виолета Илиева, начал-
ник на Регионалния ин-
спекторат на образова-
нието. 

„Само едно училище 
ще започне занятия на 16 
февруари. Това е Профе-
сионалната гимназия по 
сградостроителни инста-
лации. Осмият им клас бе 
в училище по предната 
заповед. А девети, десе-
ти и единадесети, които 
по последната заповед 
трябва да влязат в клас 
от понеделник ще започ-
нат от вторник, защото 
не са издали карти на 
учениците, понеже отдав-
на са в е-среда“,  обясни 
инж. Илиева.

 От над 1700 желаещи 
учители в училища и дет-
ски градини и непедаго-
гически персонал, запи-
сани в предварителните 
списъци, вече са  вакси-
нирани 1500 души.

78 училища 
в областта 
отвориха 

врати
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Не спекулирайте с ковид, заявиха от ДБГ

Николай Нанков

През лятото и до октомври съветниците заседаваха в зала „Бойчо Брънзов“. Сега от опозицията отново настояват за това
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Вестникът е носител на награ
дата "Св.Константин Кирил Фи
лософ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. Член е на Бъл гар ска та асо ци ация на ре гио нал
ни те ме дии (БАРМ).

ката след последните дъждо-
ве е твърде компрометирана. 
Въпреки това от Приморско 
хора решиха да излязат на 
протест в неделя. Протестът 
премина под мотото „Любов-
но писмо до АПИ“.

В петък още от АПИ пусна-
ха до медиите писмо, с което 
заявиха, че в началото на но-
вия строителен сезон e пред-
виден ремонт на второклас-
ния път II-99 Бургас – Созо-
пол – Царево, включително и 
на участъка от моста на река 

Ропотамо до Приморско, тъй 
като отсечката не е в добро 
експлоатационно състояние. 
Ремонтните дейности ще за-
почнат веднага след като 
прогнозата е за трайно подо-
бряване на метеорологични-
те условия. Целта е ремонтът 
да завърши преди началото 
на летния туристически се-
зон и шофьорите да пътуват 
към Южното Черноморие 
удобно и безопасно. Предви-
дените средства за ремонт 
към момента са 800 хил. лв. 

Агенция „Пътна инфра-
структура“ e възложила и из-
работването на технически 
проект за основен ремонт на 
пътя от разклона за с. Марин-
ка до пътен възел „Царево“, с 
дължина 53,5 км. Целта е да 
се подобрят транспортно-екс-
плоатационните качества, от-
водняването и носимоспо-
собността на пътната настил-
ка, както и да се повиши без-
опасността на движение в 
участъка. Предстои разглеж-
дането на първия междинен 
етап от разработката на про-
екта от Експертен технико-
икономически съвет. Въз ос-
нова на утвърдения проект 
след това ще бъде извършена 
рехабилитацията на отсечка-
та, както и на пътния възел 
„Черноморец“. Готовият про-
ект ще определи строителни-
те работи, които трябва да се 
изпълнят, срока и прогнозна-
та стойност на обекта. 

Ремонтните дейности, кои-
то се предприемат сега са, 
за да се осигури безопас-
ността на движение. Изготвя-
нето на техническия проект, 
а след това и провеждането 
на тръжните процедури за 

избор на изпълнители на 
строително-монтажните ра-
боти и на строителния над-
зор отнемат немалко време. 

През това време трасето се 
ползва от шофьорите и тряб-
ва да се осигури безопасно 
пътуване. 

Таксата на то
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Ремонтират ударно  седем основни пътища в региона кРИМИ

Откраднаха 
зимнината 
на мъж от 
Сунгурларе 

Кражба на битови вещи 
и зимнина е била извър-
шена от избата на къща в 
Сунгурларе. Това съобщи-
ха от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Имотът е 
обитаван от 27-годишен 
местен жител. Служители 
от Районно управление – 
Сунгурларе са установили 
извършителите на краж-
бата. Това са двама кри-
минално проявени мъже 
от града, на 32 и 41 годи-
ни, които са направили 
пълни самопризнания и 
възстановили открадна-
тите вещи. Работата по 
случая продължава. 

Созополчанин 
отмъкна 
тухлите на 
съгражданин

Мъж е задържан заради 
кражба в Созопол, съоб-
щиха от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Установено 
е, че 39-годишният кри-
минално проявен и осъж-
дан созополчанин е отмък-
нал 150 тухли от мест-
ността Хаджи Али дере 
край Созопол, собстве-
ност на 35-годишен мъж. 
Задържаният е направил 
пълни самопризнания и 
възстановил нанесената 
от него щета. Работата по 
случая продължава от 
служители на Районно 
управление – Созопол.

Пиян шофьор 
нацели 
автомобили в 
Поморие

Пиян шофьор на тежко-
товарен автомобил 
„Мерцедес Спринтер 216“ 
е причинил пътно произ-
шествие в Поморие. Това 
съобщиха от пресцентъра 
на Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Инцидентът 
е станал на поморийската 
улица „Оборище“, а 40-го-
дишният водач е ударил с 
возилото си два леки авто-
мобила. Установено е, че 
мъжът от Поморие е 
шофирал след употреба 
на алкохол с концентра-
ция - 1.90 промила. Той е 
отказал да даде кръв за 
химичен анализ. Задържан 
е за срок от едно деноно-
щие. По случая е образу-
вано бързо производство.

Силвия ШАТЪРОВА

Пристанище Бургас търси нае-
мател на две несебърски къщи, ко-
ито притежава в старата част на 
града, за срок от пет години. Обя-
вата е качена в сайта на държав-
ната фирма, показа репортерска 
проверка на „Черноморски фар“.

Имотът се намира на улица „Ме-
на“ 8-А, представлява почивна ба-
за (два броя къщи за гости) с общо 
РЗП 612.49 кв.м и дворно място от 
331 кв.м, частна държавна соб-
ственост, ведно с намиращите се 
в сградите 
дълготрайни 
материални 
активи, соб-
ственост на 
държавното 
д р у ж е -
ство. Срокът 
за закупува-
не на тръжна 
документация 
е до 16:30 ча-
са на 
24.02.2021 г. 
Срокът за по-
даване на за-
явленията за 
участие е до 
16:30 часа на 
25.02.2021 г. 

 Търгът ще се проведе на 
26.02.2021 г. от 10:00 ч в заседател-
ната зала на ет. 3 в администра-
тивната сграда на „Пристанище 
Бургас” ЕАД. Мястото, където се 
закупува тръжната документация, 
е административната сграда на 
"Пристанище Бургас" ЕАД, етаж 3, 
стая №305. Размерът на таксата 
за получаване на тръжната доку-
ментация е 50 (петдесет) лева, без 
ДДС (невъзстановими). Размерът 
на депозита е определен в прави-
лата за провеждане на търга.    

 Време и начин за оглед на обек-

та – след пред-
варително уточ-
нение, всеки ра-
ботен ден от 
10.00 до 16.00 
часа в рамките 
на срока, пред-
виден за пода-
ване на заявле-
нията. За кон-
такти и съдей-
ствие: тел. 
056/82 23 01 – 
Величка Бурла-
кова, организа-
тор звено „Ад-
министративно 
стопанско упра-
вление”. 

Пристанище Бургас търси наемател 
на две несебърски къщи Георги РУСИнОВ

Дружеството на бургаските художни-
ци е пред фалит заради Графичната ба-
за „Тодор Атанасов“. Председателят 
Добрин Вътев известява това в писмо 
до кмета на община Бургас Димитър 
Николов, председателя на Общински 
съвет – Бургас проф. Севдалина Турма-
нова и заместник-кмета Диана Савате-
ва.

Той информира, че кризата заради 
пандемията от COVID-19 е оказала теж-
ко въздействие върху стопанисването 
на сградата на Графичната база в Мор-
ската градина. Утежнени са изключи-
телно много от месечния наем от 400 
лева, който плащат на ОП „Общински 
имоти“. 

„През 2020-а с много усилия и с по-
мощта на Община Бургас изплатихме 
5600 лева стари задължения. Към днеш-
на дата дългът ни към ОП „Общински 
имоти“ е в размер на 5040 лева, които 
ще продължат да нарастват с по 400 ле-
ва на месец, колкото е месечният ни 
наем“, пише Вътев.

Кончината на дългогодишния ундру-
кер/печатар Георги Велков е затрудни-
ла още повече процеса по обучение на 
студентите от филиала на Национална-
та художествена академия в Бургас. 
Председателят на ДХБ пояснява, че по-
койният е работил срещу минимално 
заплащане, но поради финансовата не-
възможност на дружеството те не мо-
гат да осигурят средства за отпускане 
на нов щат за печатар. Затова се нуж-
даят от подкрепата на Община Бургас. 
Вътев добавя, че Графичната база е в 
окаяно състояние и се нуждае от спе-

шен ремонт. 
„Това емблематично място за Бургас 

отново трябва да се превърне в култу-
рен оазис за гражданите, гостите на 
града, художници, студенти и ученици. 
Ако бъде извършен ремонт, предлагам 
да се създаде артпространство, тип 
лятна галерия, в общото помещение и 
двора на Графичната база”, продължа-
ва Вътев.

За да се случи всичко това, той пред-
лага: прекратяване на досегашния до-
говор за ползване, сключен между ОП 
„Общински имоти” и Дружеството на 
бургаските художници, извършване ре-
монт на Графичната база, сключването 
на нов договор за съвместна дейност с 
Община Бургас, по който ДБХ не дължи 
наем, осигуряването на две щатни 
бройки за ундрукер и уредник и изгот-
вянето на цялостен продукт в областта 
на културния туризъм.

Дружеството на бургаските художници 
пред фалит заради Графичната база

Добрин Вътев



„Черноморски фар“

Областният управител Вълчо 
Чолаков поиска ежегодно по-
чистване на четирите реки, вли-

ващи се в езерото Мандра - 
Факийска, Средецка, Изворска 
и Русокастренска. Това е едно 
от нещата, които ще дадат дъл-
госрочно решение на наболе-

лия проблем с наводненията. 
Пример за такова е почиства-
нето на река Русокастренска 
през 2018 година, за което 
Министерски съвет отпусна бли-
зо 62 хил. лв. Оттогава, вече тре-
та година в този район няма про-
блеми. Чолаков настоява още 
за извършване на проучвания 
и евентуално изграждане на до-
пълнителни диги. Според област-
ния управител, опитът от послед-
ните години показа, че освен по-
чистването, трябва да се вземе 
предвид и друго важно обсто-
ятелство. Експертите наблюда-
ват, че дъждовете се изсипват 
за много кратко време в голе-

ми количества. Липсва равно-
мерност. Вероятно ще се нало-
жи преизчисляване размерите 
на дигите и сеченията по речни-
те корита, така че да отговарят 
на настоящите климатични усло-
вия. Природата се променя, за 
да се избегнат бедствия, тряб-
ва да се адаптира изграденото 
към промените. Вече текат про-
учвания по темата. Всичко, с ко-
ето разполагаме като съоръже-
ния, е изграждано в друго вре-
ме, при различни условия и ци-
фри от днешните. Това е мнение-
то на експертите, които Чолаков 
събра на среща, за да иска от тях 
конкретни решения. Този подход 

ще е полезен за всички места на 
територията на област Бургас, 
където обичайно се наблюдават 
наводнения. 

Чолаков обходи селищата в об-
ластта, които пострадаха от по-
следните валежи. В с. Кости едно 
от възможните решения е удъл-
бочаване на минаващия през се-
лото дол и изграждане на по-ви-
соки стени. Така дерето ще по-
ема по-голямо количество вода 
и ще се избегне разливът, во-
дещ до наводнения. Областният 
управител се надява след като 
са индентифицирани проблеми-
те да се намери и необходимо-
то финансиране.

Чф4 Тема на деня16-18 ФЕВРУАРИ 2021

Четири реки в областта да се почистват ежегодно

Светлин СВЕТЛЕВ

Двама служители в 
Община Бургас са уволне-
ни заради отрязани клони 
и дървета в Морската гра-
дина. През последните дни 
на различни места в града, 
в Морската градина започ-
на резитба на клони и дър-
вета, за повечето от които 
се твърди, че са опасни и 

бурята ги събаря.
Преди дни обаче отряза-

ните в Историческото ядро 
на Морската градина дър-
вета предизвикаха вълна 
от възмущение от страна 
на бургазлии. 

След разпоредена от кме-
та Димитър Николов вътреш-
на проверка са уволнени 
двама служители в общин-
ския отдел „Озеленяване“ 

– Мая Богомилова и Елена 
Овчарова. Причината е, 
че са превишили права-
та си при извършване на 
резитба на клони и дър-
вета в Историческото 
ядро на Приморски парк. 
Служителите не са съгла-
сували действията си с ре-
сорен зам.-кмет инж. Чанка 
Коралска и териториален 
директор.

Да се изградят диги, поиска 
още областният управител

По повод битовите отпадъ-
ци, които реката в Средец из-
хвърли в града, Чолаков на-
стоява да се използва цялата 
строгост на закона срещу ли-
цата, които си позволяват да я 
превръщат в нерегламентира-
но сметище. По думите на об-
ластния управител, ако хора-
та не спрат да изхвърлят бок-
луци и всяка година институ-
циите да чистят, ефектът ще 
е същият. Въпреки че е извън 
сферата му на компетентност, 
областният управител се анга-
жира да съдейства за по-бър-
зото изчистване на проблем-
ните места. 

Проблемът с непочистени-
те дерета и речни участъци бе 
сред първите, с които област-
ният управител се сблъска в 

началото на мандата си, лип-
сата на средства го принуди 
да търси алтернативни мето-
ди като използване труда на 
лица, лишени от свобода. За 
шест години по този начин са 
изчистени хиляди метри реч-
ни участъци в област Бургас. 
С готов проект за европейско 
финансиране Чолаков опита 
да осигури багер, с който ад-
министрацията да чисти със 
собствени сили, независимо 
от ограничения си бюджет. 
За съжаление, средствата не 
бяха отпуснати. Въпреки това 
областният управител настоя-
ва за реализирането на тази 
идея, която би дала оператив-
ност и възможност за бърза 
реакция в най-критичните точ-
ки на областта.

Мидени плантации пре-
дизвикват екокатастрофи 
на юг в чудни, красиви и 
малки заливи. Морето из-
хвърля по тях тонове скъ-
сани въжета, мрежи и би-
дони. Особено това се 
вижда в заливите Мириус 
и Маслен нос и  на юг 
от Ахтопол. До този из-
вод са достигнали добро-
волци от СНЦ „Зелена 
Странджа“, които по про-
ект „Марлена“ на ЕС са 
организирали пет екоак-
ции на няколко крайбреж-
ни зони, за да ги почистят 
от боклуци. Тонове са из-
хвърлените отпадъци, но 
въпреки това тенденция-
та не се подобрява. 

Бившата мидена фер-
ма около Приморско, коя-
то бе изградена през 2012 
година по проект и ядоса 
местните рибари, е една 
от замърсителите.

Освен тези зони за по-
чистени и зоните по устие-
то на река Изворска, и за-
щитена местност „Ченгене 
скеле“, откъдето само за 
няколко часа са изхвър-
лени 900 тона. 

Проблемът с отпадъци-
те обаче една година по-
късно не е решен, а оста-
ва. Видяхме какво се слу-
чи след последните на-
воднения. Тонове боклу-
ци са попаднали и в мо-
рето след проливните дъ-
ждове. След всяка буря за-
ливът на юг от Ахтопол се 
превръща в сметище, въл-
ните го засипват с всич-
ко, което е достигнало до 
морето по един или друг 
начин, защото теченията 
отиват директно в скали-
те. „Екоакциите не са ре-
шение“ – казва Владимир 
Димитров от СНЦ „Зелена 
Странджа“, известно с по-
ходите си в планината, ко-
ито организират непрекъс-
нато. Според него няма 
създаден регламент в по-
малките общини, няма и 
места за изхвърляне на 
строителните отпадъци. 
Обикновено по тези райо-
ни хората си знаят едно: 
„Тя, ряката, ще го вземе“ и 
така е от години, но преди 
в нея са се хвърляли пре-
димно органични отпадъ-
ци, които са разградими, 

а сега попадат всякакви, 
главно пластмаси. „Нямат 
обособени площадки и жи-
телите хвърлят където им 
попадне“ – казва той и до-
пълва, че премахването на 
нерегламентираните сме-
тища е много по-скъпо, от-
колкото превенцията и не-
изхвърлянето им.

Все пак той посочва 
един добър пример и това 

е в община Созопол, къ-
дето в няколко населе-
ни места, в които е имало 
нерегламентирани смети-
ща, те са почистени и след 
това са поставени контей-
нери и вече е премахната 
порочната практика да се 
хвърлят безразборно отпа-
дъци. „Ако има ред и кон-
трол, нещата влизат в рел-
си“, казва още Димитров.

Мидени плантации предизвикват 
екокатастрофи
Десетки тонове въжета и мрежи 
изхвърля морето по красиви и 
труднодостъпни заливи

Уволняват служители  
в Община Бургас заради 
сечта в Морската градина

Солени глоби за изхвърлящите 
боклуци в река Средецка

Владимир Димитров от СНЦ „Странджа“ казва, че 
екоакциите не са достатъчно решение за премахва-
не на отпадъците

При последните проливни дъждове язовир „Мандра“ наво-
дни Димчево, наложи се да се прави пробив на дигата на река 
Факийска, за да се оттече водата

Вълчо Чолаков



Въпреки че проектът за 
Бюджет 2021 е първият, 
съставен в условията на 
извънредна епидемична 
обстановка, общата рам-
ка е със 7,5 млн. лв. над 
Бюджет 2020. Това стана 
ясно на публичното об-
съждане на финансовия 
проект на Община Айтос 
в Заседателната зала на 
8 февруари т.г. Присъст-
ваха кметът на община 
Айтос Васил Едрев, пред-
седателят на Общински 
съвет - Айтос Красимир 
Енчев и зам.-кметът Ма-
риана Димова.

Проектът за Бюджет 

2021 беше представен с 
подробна презентация 
за приходите, разходите 
и капиталовата програма 
от Станимир Петров - ди-
ректор на дирекция “Фи-
нанси, бюджет и данъч-
но облагане” в Община 
Айтос. Общата рамка на 
проекта за Бюджет 2021 
е 32 702 782 лв., в т.ч. ка-
питалова програма в раз-
мер на 2 691 520 лв., плюс 
европейски средства и 
трансфери от други бю-
джетни организации - 8 
860 055 лв., или общо - 11 
551 575 лв. Отделно, над 
2 000 000 лв. бюджетни 

средства са планирани 
за неотложни текущи ре-
монти на уличната мрежа 
в община Айтос.

Основната цел на бю-
джета на община Айтос 
за 2021 г. е запазване 
на финансовата стабил-
ност на общината. Раз-
работен е така, че да га-
рантира сигурност на бю-
джетната сфера и в също-
то време да осигури без-
препятствено усвояване 
на средствата по евро-
пейските проекти, зая-
ви в Заседателната зала 
Петров.

Кметът Васил Едрев 
определи Бюджет 2021 

като балансиран, бю-
джет с много проекти, ко-
ито изискват много рабо-
та. „Ако проектът за бю-
джет бъде одобрен от Об-
щинския съвет, трябва да 
започнем работа още от 
първия ден, за да реали-
зираме всичко това, кое-
то сме заложили. Бюджет 
в такива размери Общи-
на Айтос не е имала досе-
га. Надявам се, бюджет-
ната рамка да върви във 
възходяща линия и след-
ващите бюджети да бъдат 
още по-добре финансово 
подкрепени”, заяви още 
градоначалникът.

Въпреки усложнената 

обстановка при изпъл-
нението на Бюджет 2020, 
заради COVID-19, Общи-
на Айтос успя да запази 
стабилното си финансо-
во състояние и няма нито 
лев дългове. И през 2021 
г. не се предвижда пое-
мане на дълг. Новата фи-
нансова рамка  продъл-
жава да следва филосо-
фията на бюджета, нало-
жила се в последните го-
дини: ясни приоритети, 
реализъм в приходната 
част, оптимизация на раз-
ходите и значителна ка-
питална програма, стана 
ясно на публичното пред-
ставяне. 

Презентацията на 
проекта за бюджет се 
излъчваше директно 
от радио “Айтос”. За 
всички, които не са ус-
пели да се запознаят с 
предложените от Об-
щина Айтос средства 
в най-важния финан-
сов документ за 2021 г., 
ще припомним, че ма-
териалите, представя-
щи основните бюджет-
ни показатели, са пуб-
ликувани на официал-
ния сайт на Община Ай-
тос, https://aytos.bg на 
29.01.2021 г.

На стр. 3 - Приходите  
в проекта за бюджет 

на община Айтос  
за 2021 г.
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Община Айтос е финансово стабилна,  
няма да поема дългове през 2021 г.

Община Айтос има 
финансов ресурс за 
изпълнение на всич-
ки планирани проек-
ти. Нямаме дългове, не 
предвиждаме поема-
не на дълг през 2021 г., 
както и увеличение на 
данъците и таксите за 
тази година. Това каза 
кметът Васил Едрев на 
общественото обсъж-
дане на проекта за бю-
джет, което се прове-
де на 8 февруари 2021 
г. Ето какво още заяви 
градоначалникът пред 
медиите, веднага след 
публичното предста-
вяне на финансовата 
рамка.

Капиталовата про-
грама на община Ай-
тос нарасна благода-
рение на добрата ра-
бота на общинска-
та администрация по 
проекти и отпуснатите 
средства от Министер-
ския съвет за изграж-
дане на нова детска 
градина за 3 000 000 
лв., която е изключи-
телно необходима за 
Айтос. 1 350 000 лв. са 
осигурени за ремонт 
на пътища в селата и 1 
310 000 лв за благоус-
трояване на Градската 
градина в Айтос. Има-
ме и много спечелени 
проекти по европей-
ски програми с оси-
гурено финансиране, 
които предстои да бъ-
дат реализирани. Го-
дината ще е много ди-
намична, Айтос отно-
во ще бъде строител-
на площадка. Заде-
лили сме достатъчно 
средства и за образо-

вание, здравеопазва-
не, социална полити-
ка и спорт.

През 2021 г., ще бъде 
ремонтирана втората 
спортна зала - на град-
ския стадион. Общи-
ната има и проект за 
изграждане на посе-
тителски център в ет-
нографския комплекс 
„Генгер“. В село Ка-
рагеоргиево ще се из-
върши корекция на за-
падното дере и ще се 
изградят пасарелки. 
Проектът е на стой-
ност 653 000 лева. Той 
ще реши изключител-
но наболял проблем за 
местните жители. В се-
лото ще бъде изграде-
на и нова детска пло-
щадка. Осигурени са 
и средства за ремонт 
на уличните настилки 
в девет от населени-
те места на общината. 
Предвидени са доста-
тъчно средства за ре-
монти на уличните, 
тротоарните настилки 
и за основен ремонт 
на уличното осветле-
ние в Айтос.

Бюджет 2021 е ам-
бициозен с изключи-
телно много проекти 
и изисква много рабо-
та. Надявам се да ре-
ализираме качествено 
всичко, което сме пла-
нирали и това да за-
радва жителите на об-
щина Айтос. Бюджетът 
на Община Айтос за 
първи път е над 30 млн. 
лева, предстои прие-
мането му от Общин-
ския съвет на февруар-
ското заседание.

НП

Кметът Васил Едрев: 

И през 2021 г. 
община Айтос  

ще бъде 
строителна 
площадка 

Представиха публично 
проекта за Бюджет 2021 



От председателя на Об-
щинската структура на ДПС-
Айтос Юзджан Юмер НП на-
учи имената на четирима-
та номинирани от местната 
структура за листата с кан-
дидати за народни предста-
вители на ДПС-Бургас. Ай-
тоската организация пред-
лага Мустафа Карадайъ за 
водач на листата за Бурга-
ска област. Лидерът на ДПС 
Карадайъ води в номина-
циите, следван от народ-
ния представител от Айтос 
Севим Али. На ДПС-фору-
ма номинирани за участие 
в листата са още местният 
ДПС лидер Юзджан Юмер 
и Бехчет Емурлов - ръково-
дител планиране на качест-
вото - предпроцеси в СЕ 
Борднетце - България ЕООД 

и зам.-председател на Об-
щински съвет - Айтос.

В ГЕРБ - Айтос абсолютен 
фаворит и очаквано с най-
много номинации е Ивели-
на Василева - председател 
на Парламентарната коми-
сия по околната среда и во-
дите в 44-то Народно съ-
брание. Изборът на айтос-
ката организация не е слу-
чаен. Безспорна е заслуга-
та на Василева като минис-
тър на околната среда и во-
дите и като народен пред-
ставител за реализирането 
на най-мащабните проекти 
в община Айтос, между ко-
ито и изграждането на Пре-
чиствателната станция за 
отпадъчни води на град Ай-
тос, коментира за НП Краси-
мир Енчев - председател на 

ГЕРБ-Айтос. 
Сред посочените за канди-

дати от местната организа-
ция по броя на номинациите 
Василева е следвана от об-
разователния министър Кра-
симир Вълчев, а от граждан-
ската квота - от журналиста 
Веселин Пренеров.

БСП-Бургас първа огласи 
листата си за парламентар-
ните избори на 4 април 2021 
г. до 9-о място, десетото ще е 
за представител на граждан-
ската квота или коалиционен 
партньор, стана ясно в края 
на миналата седмица.  

След вътрешния вот за 
челните позиции, шесто мяс-
тото в бургаската листа с 
кандидати за народни пред-
ставители на социалистите 
е за Милена Куртова-Раде-

ва, председател на Общин-
ския съвет на БСП-Айтос и 
зам.-председател на Общин-
ски съвет - Айтос. Номинаци-
ята на Радева е от местна-
та организация. На своя фо-
рум БСП-Айтос номинира и 
младия преподавател по ис-
тория и общински съветник 
Атанас Маринов, който е за-
явил съгласие да участва в 
донареждането на листата. 
Другите членове на БСП-Ай-
тос, номинирани от айтоска-
та организация на социали-
стите за кандидати за народ-
ни представители са Панай-
от Которов, Евгени Врабчев 
и Пламен Чолаков, и трима-
та са отказали участие, на-
учи НП от лидера на БСП-
Айтос.

НП
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Петима айтозлии номинирани  
за три партийни листи

ОБЩИНА АЙТОС
С Ъ О Б Щ Е Н И Е

Съгласно чл.9а, ал.1 от Наредба №13 от 26 ав-
густ 2016г. за мерките за опазването на пчелини-
те и пчелните семейства от отравяне и начините 
за провеждане на растителнозащитни, дезинфек-
ционни и дезинсекционни дейности Българска-
та агенция по безопасност на храните създава и 
поддържа електронна платформа за оповестява-
не на растителнозащитните, дезинфекционните и 
дезинсекционните дейности (ЕПОРД).

Съгласно чл.9а, ал.4 от същата наредба лица-
та, които извършват/възлагат растителнозащит-
ни, дезинфекционни и дезинсекционни дейности 
с наземна и авиационна техника и собственици-
те на животновъдни обекти (пчелини), регистри-

рани съгласно Закона за ветеринарномедицин-
ската дейност, се регистрират самостоятелно в 
ЕПОРД чрез валиден адрес за електронна поща 
и персонален код.

Земеделските стопани се регистрират с 
имейл и номер на сертификат по чл.83 от За-
кона за защита на растенията, наличен в регис-
търа на лицата, които притежават такъв серти-
фикат, с право за използване на продукти за 
растителна защита от професионална катего-
рия на употреба.

Пчеларите се регистрират с имейл и номер 
на пчелина от удостоверението за регистрация 
на животновъдния обект.

Лицата, които извършват/възлагат растител-
нозащитни, дезинфекционни и дезинсекционни 
дейности с наземна и авиационна техника, в 
срок не по-малко от 3 дни и не повече от 15 дни 

преди датата на третирането са длъжни да въве-
дат информация за дейностите в ЕПОРД.

Оповестяването се извършва автоматично от 
ЕПОРД, като на всеки регистриран собственик 
на пчелин, чиито пчелини попадат в 3-километ-
рова зона около блок с планирана дейност, се 
изпраща електронно писмо.

След уведомяването, собствениците на пче-
лини са длъжни да предприемат мерки по опаз-
ването на пчелните семейства от отравяне чрез 
покриване или затваряне на кошерите или по 
друг подходящ начин. По преценка на собстве-
ниците мястото на пчелина може да бъде обо-
значено с бял флаг.

От 1 март 2021г. оповестяването ще се из-
вършва само чрез електронната платформа.

Oт 01.03. 2021год. Община Айтос няма да 
приема уведомителни писма.

ОБЩИНА АЙТОС
З А П О В Е Д № РД-08-98
Айтос, 11 февруари 2021 г.

Във връзка с произвеждането на избори за народни представители за Народно събрание на 04 април 2021 г. на основание чл. 41, 
ал.3 от Изборния кодекс 

ЗАПОВЯДВАМ :
І. ОПРЕДЕЛЯМ Центъра за услуги и информация на гражданите в общинска администрация Айтос (Айтос, ул.“Цар Освободител“ №3) 

като място за обявяване на предварителните избирателните списъци част І за гр. Айтос в срок до 22.02.2021 г. и местата по кметства и 
села с кметски наместници, както следва:

К М Е Т С Т В А МЯСТО НА ОБЯВЯВАНЕ ОТГОВОРНИК
031 Клуба на кметство с. Лясково Клуба на читалище с. Лясково Енчо Бакалов
032 Клуба на кметство с. Зетьово Клуба на кметство с. Зетьово Халил Осман
033 Младежки клуб с. Малка поляна Младежки клуб с. Малка поляна Адем Аптула
034 Клуб на Кметство с. Караново Магазин на НАРКООП с. Караново Мария Петкова
035 Ритуална зала – кметство с. Съдиево Ритуална зала – кметство с. Съдиево Щерион Щерионов
036 ОУ „Хр. Ботев” с. Мъглен Магазин на ПК „Напред” Кристина Станоева
037 Ритуална зала кметство с. Дрянковец Ритуална зала кметство с. Дрянковец Севие Пехливанова
038 ОУ „Отец Паисий” с.Пещерско ОУ „Отец Паисий” с.Пещерско Юнзиле Халил
039 НУ „Васил Левски” с. Черна могила НУ „Васил Левски” с. Черна могила Юсеин Юсеин
040 Читалище „Пробуда” с. Пирне Читалище „Пробуда” с. Пирне Анелия Мерджанова
041 ОУ „Кирил и Методий” с. Карагеоргиево Читалище с. Карагеоргиево Радомирка Иванова
042 Младежки клуб с. Поляново Младежки клуб с. Поляново Ферад Тахирюмер
043 Читалище с. Чукарка Магазин на НАРКООП Ирина Чолакова
044 Читалище с. Черноград Читалище с. Черноград Рахиме Кямик
045 Клуб на кметство с. Раклиново Клуб на кметство с. Раклиново Байрям Муталиб
046 ОУ „Светлина” с. Тополица Читалище с. Тополица Зюлфие Билялова
048 ОУ „Кирил и Методий” с. Карагеоргиево Читалище с. Карагеоргиево Радомирка Иванова
049 ОУ „Хр. Ботев” Мъглен Магазин ПК „Напред” Кристина Станоева
050 ОУ „Светлина” с. Тополица Читалище с. Тополица Зюлфие Билялова

ІІ. Избирателните списъци да бъдат публикувани и на интернет страницата на общината с адрес: aytos.bg
ІІІ. Отговорниците в 3-дневен срок след провеждане на Изборите за народни представители за Народно събрание на 4 април 2021 г. 

да приберат списъците.

Със заповедта да се запознаят упоменатите служители от общинска администрация за изпълнение.
Копие от заповедта да се изпрати на Районна избирателна комисия - Бургас.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС
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ОБЩИНА АЙТОС
ЗАПОВЕД № РД-08-85

гр. Айтос,   08 февруари  2021 г.

На основание  чл. 8, ал.2 от Изборния кодекс  и Указ №9 от 14 
януари 2021 г. на Президента на Република България за насрочва-
не на Избори за Народно събрание на 04 април 2021 г. и Реше-
ние №1974-НС от 02.02.2021 г. на ЦИК за  определяне   на един-
ната номерация на избирателните секции в Република България за 
Изборите за Народно събрание.

ЗАПОВЯДВАМ :
ОБРАЗУВАМ ИЗБИРАТЕЛНИ СЕКЦИИ на територията на общи-

на Айтос  за произвеждане на избори за Народно събрание на 04 
април 2021 г. и утвърждавам тяхната номерация, обхват  и адрес, 
както следва: 020100_ _

№ по 
ред

№ на изби-
рателната 

секция
АДРЕС НА ИЗБИРАТЕЛНАТА СЕКЦИЯ

1 2 3
ИЗБИРАТЕЛНИ СЕКЦИИ В гр. АЙТОС

1 001 СУ “Никола Вапцаров”
2 002 СУ “Никола Вапцаров”
3 003 СУ “Христо Ботев”
4 004 Клуб на пенсионера на ул. “Станционна” №44
5 005 СУ “Никола Вапцаров”
6 006 СУ “Никола Вапцаров”
7 007 ЦДГ “Радост”
8 008 ЦДГ “Радост”
9 009 Клуб на ул. “Паркова” №52

10 010 СУ “Христо Ботев”
11 011 СУ “Христо Ботев”
12 012 СУ “Христо Ботев”
13 013 Ритуална зала  на Общината
14 014 Малка заседателна зала на Общината
15 015 Заседателна зала до Общината
16 016 ОЦСЗУ на ул.”Гурко” №3
17 017 Бивше ОУ “Д-р Петър Берон”
18 018 Бивше ОУ “Св. св.Кирил и Методий”
19 019 Бивше ОУ “Св. св. Кирил и Методий”
 20 020 ОУ “Атанас Манчев”
 21 021 ОУ “Атанас Манчев”
22 022 Бивше ОУ “Д-р Петър Берон”
23 023 СУ “Христо Ботев”
24 024 СУ “Христо Ботев”
25 025 ЦДГ “Калина Малина”
26 026 ОУ “Атанас Манчев”
27 027 ОУ “Никола Вапцаров”
28 028 ОУ “Никола Вапцаров”
 29 029 ЦДГ “Калина Малина”
 30 030 ОУ „Атанас Манчев”

ИЗБИРАТЕЛНИ СЕКЦИИ В КМЕТСТВАТА
31 031 Клуба на кметство с. Лясково
32 032 Клуба на кметство с. Зетьово
33 033 Младежки клуб с. Малка поляна
34 034 Клуб в кметство с. Караново
35 035 Ритуална зала – кметство с. Съдиево
36 036 ОУ “Христо Ботев” с. Мъглен
37 037 Ритуална зала кметство с. Дрянковец
38 038 Бивше ОУ “Отец Паисий” с. Пещерско
39 039 Детска градина с. Черна могила
40 040 Читалище “Пробуда” с. Пирне
41 041 ОУ “Кирил и Методий” с. Карагеоргиево
42 042 Младежки клуб с. Поляново
43 043 Детска градина с. Чукарка
44 044 Читалище с. Черноград
45 045 Клуб кметство с. Раклиново
 46 046 ОУ “Светлина” с. Тополица
47 047 Дом за стари хора Айтос
48 048 ОУ “Кирил и Методий” с. Карагеоргиево
49 049 ОУ „Христо Ботев” с. Мъглен
50 050 ОУ „Светлина” с. Тополица
51 051 „МБАЛ Айтос“ – ЕООД  (Болница)

Настоящата заповед да се обяви публично и да се изпрати на Об-
ластна администрация Бургас, ГД ГРАО София и ТЗ ГРАО Бургас.

Заповедта може да се оспорва от заинтересованите лица в 
3-дневен срок от обявяването й пред Областния управител на об-
ласт Бургас.

 
ПРИЛОЖЕНИЕ: Номенклатура на пътните артерии с обхвата на 

избирателните секции.

Васил Едрев
кмет на община Айтос

Фаворит на ГЕРБ-Айтос е Ивелина Василева, ДПС-Айтос 
посочи Мустафа Карадайъ за водач на бургаската листа

Милена Куртова-Радева Атанас Маринов Севим Али Юзджан Юмер Бехчет Емурлов
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Проектът за Бюджет 2021  
със 7,5 милиона над миналогодишния

ПРИХОДИ В 
ПРОЕКТА ЗА 
БЮДЖЕТ НА 
ОБЩИНА АЙТОС 
ЗА 2021 г.

Приходите в проекта за бю-
джет за 2021 г. са 32 702 782 
лева, в т. ч.:, общо прихо-
ди за делегирани държав-
ни дейности - 19 464 441 
лева, и общо приходи за мест-
ни дейности - 13 238 341 лева. 
Общата субсидия за делеги-
рани от държавата дейности 
е 16 783 944 лева, в т.ч. пре-
ходен остатък от държавни 
дейности - 2 575 469 лева.

Спрямо разчетената със 
ЗДБРБ за 2020 г., обща-
та субсидия е завишена с 
2 395 249 лв. или 17% ръст, 
в резултат на увеличение на 
единните разходни стандар-
ти.Значителен дял от увели-
чението на общата субсидия 
заема субсидията за делеги-
рани от държавата дейности 
за функция „Образование“, 
където се предвижда ръст на 
заплатите с около 15%. Нара-
стват и средствата за общин-
ска администрация с около 
23%. Увеличени са средствата 
за издръжка във функция „От-
брана и сигурност“ с 8%, функ-
ция „Здравеопазване“ - с 21%, 
функция „Социални услуги“ - с 
44% и функция „Култура“ (чи-
талища) - с 10%.

Приходите за финанси-
ране на местни дейности 
и дофинансиране на държав-
ни дейности са планирани в 
размер на 13 238 341 лева 
– собствени бюджетни прихо-
ди, изравнителна субсидия от 
Централния бюджет и прехо-
ден остатък от 2020 г.

Постигането на бюджет-
на стабилност на общината в 
голяма степен зависи от пла-
ниране на собствените прихо-
ди. Непрекъснато нараства-
щите потребности на гражда-
ните от повече и по-качестве-
ни услуги поставя Общината 
пред необходимостта да ана-
лизира и обхване всички из-
точници на допълнителни и на-
растващи приходи.

В проекта за бюджет, в 
частта на приходите за мест-
ни дейности са заложени по-
стъпления от местни данъци и 
такси, приходите от предоста-
вените публични услуги на на-
селението, наемите от отдаде-
ните под наем общински имо-
ти, приходите от продажба на 
общинско имущество, прихо-
ди от концесии и др. Техни-
ят размер е определен след 
анализ на изпълнението на 
същите за предходните годи-
ни, тенденциите в развитието 
на икономиката и норматив-
ните промени. 

Реалистично 
планиране на 
собствените 
бюджетни 
приходи 

Планираните данъчни 
приходи за бюджет 2021 г. са 
1 597 500 лева, или с 25 000 
лв. по-малко от Бюджет 2020 г. 
Постъпленията от данък върху 
недвижимите имоти са разче-
тени да бъдат със 70 000 лева 
по-малко от предходната годи-
на. Намалението е вследствие 
намаляване на данъка за не-
жилищните имоти. В проекта 
за Бюджет 2021 г. са заложени 
230 000 лева приходи, при план 
за 2020 г. - 300 000 лв. Малко 
по-високи са очакванията за 
приходите от данък върху пре-

возните средства - в проекта 
за Бюджет 2021 г. са заложе-
ни 960 000 лева, при план за 
2020 г. - 950 000 лв. 

Постъпленията в бюджета 
от данък при придобиване на 
имущество по дарения и въз-
мезден начин са заложени в 
размер на 350 000 лв, с 30 000 
лева повече от предходната 
година. Приходите от патентен 
данък - 45 000 лева. Размерът 
на този данък намалява в го-
дините, в резултат на прере-
гистрация на фирмите. Постъ-
пленията от данъка върху так-
симетровия превоз през 2021 
г. - 10 000 лв., от туристически 
данък - 2 000 лв. и други данъ-
ци - 500 лв. 

 Планираните неданъчни 
приходи са 3 223 500 лева 
- представляват 66,9 на сто 
от собствените приходи на 
общината. 

Общият размер на при-
ходите от собственост е в 
размер на 292 900 лева и 
включват: 

• Нетни приходи от продаж-
ба на стоки и услуги - 40 000 лв. 
Това са приходи от 

 погребални услуги, от въз-
становени разходи за топлое-
нергия и от вендинг автомат 

 в Зоопарка.
• От наеми на имущество - 

120 000 лв. - наеми от нежи-
лищни сгради - 88 000 лв., от 
общински жилища – 13 500 
лв., преместваеми съоръже-
ния, павилиони и други -18 
500 лв.

• От наем на земя са в раз-
мер на 127 000 лв., в т.ч. - от 
наем на земеделски земи - 
16 200 лв., от мери и пасища - 
60 000 лв., наем язовири - 800 
лв. и полски пътища и канали 
-50 000 лв.

• Вноски от приходи на об-
щински предприятия от диви-
денти – 5000 лева. Очаквани-
те приходи са от „Авицена“ 
ЕООД и „Айтос Автотранс-
порт“ ЕООД. 

Планирането на приходите 
от собственост е направено 
след анализ на договорите за 
наем и предвид изпълнението 
на годишната програма за уп-
равление на общинската соб-

ственост за 2020 г. и новата 
програма за 2021 г.

Планираните приходи от 
общински такси са 2 818 300 
лева. В този раздел на неда-
нъчните приходи се отчитат 
постъпленията от предоста-
вяните услуги от общинските 
дейности - детски ясли, дет-
ски градини, домашен социа-
лен патронаж и други в обра-
зованието и общинската ад-
министрация, по цени и такси, 
определени с Наредба за оп-
ределяне и администриране 
на местните такси и цени на 
услуги, предоставяни в общи-
на Айтос. Включват се общин-
ските такси за административ-
ни услуги, технически услуги, 
за ползване на пазари, тържи-
ща, тротоари, за битови отпа-
дъци и други. Планирането на 
приходите от общинските так-
си е извършено след анализ 
на постигнатите размери на 
приходи през последните го-
дини, предложенията от вто-
ростепенните разпоредители 
и промените в Наредбата за 
местни такси.

 С най-голям дял в прихо-
дите от общински такси са 
от такса за битови отпадъ-
ци – 2 225 000 лева. Таксите 
за ползване на детски гради-
ни, полудневни детски гради-
ни и детска млечна кухня са в 
размер на 160 000 лева. Такси-
те от домашен социален пат-
ронаж са 90 000 лева. От так-
си за ползване на общински 
пазари, тържища и тротоари, 
очакваните приходи през 2021 
г. са в размер на 80 000 лева. 
Планираните приходи от такси 
за технически услуги са 80 000 
лв., на равнището на 2020 г.

Таксите за административ-
ни услуги са разчетени на 90 
000 лева. Приходите от други 
общински такси - 90 000 лева 
са на равнището на 2020 г. Те 
включват приходи от зоопар-
ка, от издаване на удостове-
рения, от такса за радиомре-
жа, от пропуски за ЦГЧ, полз-
ване на клубни помещения, 
публикации в местния вест-
ник и др. За откупуването 
на гробни места планирани-
те постъпления са в размер 

на 2000 лв.
От глоби, санкции, наказа-

телни лихви, предвидените по-
стъпления за 2021 г. са в раз-
мер на 150 000 лв. От други не-
данъчни приходи – 3000 лв, от 
продажба на тръжна докумен-
тация, от предадени вторични 
суровини и други. Планира-
ните приходи от продажба на 
общинско имущество са 172 
000 лв. От продажба на НДА 
(отстъпено право на строеж) 
-1000 лв. и от продажба на 
земи - 171 000 лв.

При изготвяне на приход-
ната част на бюджета се за-
лагат средства (с отрицате-
лен знак) за очаквания ДДС 
и Данък върху приходите от 
стопанска дейност, които се 
внасят в РБ на база действи-
телни начисления, които са в 
размер на 229 000 лева.

Заложените в проекта за 
Бюджет 2021 приходи от кон-
цесии са 17 200 лева, и включ-
ват - приходите от концесии от 
язовири – 15 800 лв. и от спор-
тен комплекс - 1400 лв.. При-
ходи от дарения – не се зала-
гат в началния бюджет. С по-
лучените приходи от дарения 
през годината се актуализи-
ра бюджета в приходната и в 
разходната част.

Взаимоотношения с ЦБ - 
3 556 400 лева

Те включват определените 
в ЗДБРБ за 2021 г. трансфе-
ри за финансиране на местни 
дейности/обща изравнителна 
субсидия, средства за зимно 
поддържане и снегопочиства-
не на общински пътища и це-
левата субсидия за капитало-
ви разходи.

Общата изравнителна 
субсидия за 2021 г. е в раз-
мер на 2 505 700 лева. Ръс-
тът спрямо 2020г.е 6,34%., в аб-
солютен размер - 149 300 лв..
Средствата за зимно поддър-
жане и снегопочистване на 
общинските пътища са в раз-
мер на 176 600 лева, увеличе-
нието е с 12 200 лв. в сравне-
ние с 2020 г. Целевата субси-
дия за капиталови разходи за 
2021 г. е 874 100 лева, с 96 400 
лв. повече от 2020 година - 
12.4 % ръст. 

Трансфери между бю-
джетни и извънбюджетни 
сметки.

Като трансфери между бю-
джетни сметки са разчетени 
815 400 лв. - отчисления по 
чл. 60 и чл. 64 от ЗУО, които 
се превеждат на ОП „Чис-
тота ЕКО” Бургас за „Регио-
нално депо за неопасни от-
падъци” с. Братово. Отчи-
сленията са значително за-
вишени в сравнение с 2019 г. 
Заложен е и трансфер меж-
ду бюджета и извънбюджет-
ни сметки за съфинансира-
не на проекти по ОП на ЕС 
- 29 000 лв.

Временни безлихвени 
заеми

В Бюджет 2021 г. са пред-
видени временни безлихве-
ни заеми между бюджети и 
сметки за средствата от Ев-
ропейския съюз в размер на 
200 000 лв.

Преходен остатък от 2020 
г. - 5 905 341 лева. Форми-
ран е от: 

• Целеви средства от 2020 
г. за зимно поддържане и 
снегопочистване за общин-
ска пътна мрежа - 24 352 лв. 
и 27 578 лв., предоставени от 
АПИ за същата цел за ул. Сла-
вянска и ул. Хаджи Димитър 
(част от републиканска път-
на мрежа).

• Целеви средства за ко-
рекция и изграждане на па-
сарелки и водосток на за-
падно дере в с. Карагеоргие-
во (ПМС 250 от 04.09.2020 г.) - 
652 339 лева

• Целеви средства за из-
граждане на детска площадка 

в детска градина на с. Караге-
оргиево (ПМС 360 от 10.12.2020 
г.) - 10 000 лева

• Целеви средства от 2020 г. 
за основен ремонт на улично 
осветление – 204 960 лева.

• Целеви средства за бла-
гоустрояване на градска гра-
дина, изграждане на спортна 
площадка и кът за фитнес в гр. 
Айтос (ПМС 360 от 10.12.2020 
г.) - 1 310 321 лева

• Целеви средства за те-
кущ ремонт на улична мре-
жа в селата на община Ай-
тос (ПМС 250 от 04.09.2020 г.) 
– 1 350 000 лева 

• Реализирани икономии в 
разходната част на бюджета. 

• Преизпълнение на прихо-
дите по бюджета за 2020 г. 

С най-голям относите-
лен дял от собствените 
приходи в проекта за бю-
джета са:

- приходите от общински 
такси – 58,5%

- приходите от имуществени 
данъци – 32%

- приходи от собственост 
– 6%

- приходи от продажба на 
общинско имущество – 3,6%

Размерът на собствени-
те приходи е от особено го-
лямо значение, защото той 
определя икономическа-
та независимост и самос-
тоятелност на общината. 
Собствените приходи на об-
щината са около 36% от об-
щите приходи.

Разходите в проекта за 
Бюджет 2021, в броя на НП 
на 19 февруари

Бюджет 2021 - нови улици и тротоарни настилки в града и селата

Община Айтос

И Спортната зала на стадиона ще бъде основно реновирана

И през 2021 г. основен приоритет са децата и образованието

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

Община Айтос напомня на гражданите, че е строго 
забранено изхвърлянето на едрогабаритни отпадъци до 
контейнерите за битови отпадъци - легла, дивани, ма-
траци, дюшеци, строителни материали, стари гуми и до-
грама, излязло от употреба електрическо и електронно 
оборудване и др.

На нарушителите ще бъдат съставени актове.
Нуждаещите се от повече информация могат да се 

свържат със старши експерт Катя Иванова, еколог в 
Община Айтос на тел. 0897/ 992 321.



Йото ЙОТОВ

Сърцати български жени ми 
разказаха история - необик-
новена като легенда по мо-
рално величие - за продължи-
ла 143 години вярност към па-
метта на своя род и грижа за 
един войнишки гроб. Гроб на 
руски младеж, легнал в земя-
та ни през победоносната 1878 
г. край изоставения бейски чи-
флик на Кючук Ченге - днешно-
то Карагеоргиево. 

Там тракийският бежанец 
Паруш Иванов Парушев се 
сдобива с имот, в двора на 
който заварва издигнат от-
преди каменен кръст с името 
на руснака Андрей Гаевский. 
Неизвестен каменоделец е ос-
тавил в камъка надпис, поща-
ден от времето, който пази от 
забрава неговата кончина. И 
нищо повече…

Но това е достатъчно хората 
от този дом да приемат кръста 
като нещо свято, а погребания 
като свой и да не дадат на бу-
рени и забрава да го скрият 
и задушат. Войнишката вдо-
вица на Паруш -  Янаq и пър-
вородният и син Велико през 
целия си живот поемат грижа-
та за него. Вече на години, с 
трогателна нежност баба Яна 
го прелива и пали свещ, до 
него я сварва и смъртта. От 
нея поема баба Жела, а след 
нея - четири поколения внуци 
и правнуци, свекърви и снахи, 
не изменят на повелята да се 

грижат за руския гроб. И така 
– до наши дни.

Всичко това ми разказа 
баба Янка Георгиева в своя 
дом. Тези спомени в деня на 
айтоското освобождение - 6 
февруари, пред събраното 
гражданство, сподели и д-р 
Светла Михайлова. Тези две 
българки бяха решени да из-
пълнят своя морален дълг към 
рода на своите сватове и на 

дъщерята - към паметта на по-
чиналата й свекърва. Защо-
то преди 7 месеца е починал 
и последният внук на техни-
те сродници, който до края се 
е грижил за дядовата къща и 
войнишкия паметник. Имотът е 
продаден и в него ще се строи. 
За чуждия купувач войнишки-
ят гроб е без значение и преч-
ка за строежа. И Янка Георгие-
ва намира единствено верния 

изход да го спаси. Обръщайки 
се за помощ към учителя по ис-
тория Атанас Атанасов, с по-
мощта на кметството, привле-
чена техника и с усилията на 
много хора, паметникът и тлен-
ните останки са пренесени не-
покътнати във Параклиса-ко-
стница на нашия град.

Янка Георгиева изпълни 
своя човешки дълг - напълно 
и без колебание, без излиш-
на показност и каквото и да е 
самоизтъкване. За нейния чо-
вешки жест на достойна бъл-
гарка, по поръка на кмета на 
общината, я посетихме - връ-
чихме й поздравителен адрес 
и скромен букет цветя.

На такива необикновени 
жени всъщност се крепи Бъл-
гария.
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Благотво

Творбите на младите 
дарования оценяваше 
Недялко Йорданов

На такива необикновени жени се крепи България...

Днес, на 16 февруари 2021 г., 70-годиш-
нина празнува Драгомир Тодоров Ива-
нов - доайенът на баскетбола в Айтос. 
Още като ученик е двигател на отбора на 
Айтос, с който печели престижни награ-
ди не само в окръга, но и в страната. В 
продължение на 30 години Иванов е тре-

ньор на млади айтоски баскетболни на-
дежди. Днес е част от треньорския екип 
на баскетболен клуб “Вихър” - Айтос - ен-
тусиастите, които искат да върнат стара-
та баскетболна слава на Айтос.

Здраве и спортни успехи, г-н Иванов!
НП

Честита годишнина  
на Драгомир Иванов!

Една от нашите баскетболни майки - Петя Русева, беше обещала при побе-
да на децата - торта. А то - цели две! Не ви се вярва, но една торта може да на-
прави чудеса - да засмее и да вдигне настроението на всички в отбора! Благо-
дарности от нашите орлета, Петя!

Дечо Коешинов

2021 г. Драгомир Иванов със своите възпитаници

ОБЕЩАНИЕТО - 

ИЗПЪЛНЕНО! 

По Националната програ-
ма „Изграждане на СТЕМ сре-
да“ на Министерството на об-
разованието и науката е одо-
брен за финансиране проект 
на СУ “Никола Вапцаров” - 
Айтос за изграждане на Цен-
тър за природни науки, из-
следвания и иновации. Само 
шест училища в област Бур-
гас, включително и айтоско-
то, ще се реализират подоб-
ни проекти в Голямата кате-
гория за проекти с финанси-
ране от МОН до 300 000 лева. 
За средно училище „Никола Й. 
Вапцаров“ този проект е осо-
бено важен, защото реализа-
цията му е част от стратегия-
та на училището за предоста-
вяне на иновативно обучение 
в среда, отговаряща на съвре-
менните изисквания.

Директорът на СУ “Нико-
ла Вапцаров” Ирина Вътева 
сформира екип, който стана 
идеен двигател на проекта. 
Екипът е в състав Здравко Ди-
мов - координатор на подго-
товката на проектното пред-
ложение, Светлана Енева, Ма-
рия Чапанова, Силвия Павло-
ва и Даниела Николова. 

Много усилия бяха поло-
жени от екипа, за да свър-
ши цялата работа по конкре-
тизиране на идеите, визуали-
зиране на концепцията, про-
учване на възможностите за 
техническо обезпечаване на 
проектните идеи, обзавежда-
не, обучение на учителите - и 
всичко това  само в рамките 
на месец през м.г. Целта, ко-
ято преследва училището, е 
да бъдат създадени трайни в 
дългосрочен план условия за 
иновативно обучение по при-
родни науки. Обучение, при 
което учениците с техните по-
требности, идеи и виждания 
да бъдат основният фактор 
при определяне на прилага-
ните образователни техноло-
гии, учебно съдържание и ме-
тоди на работа. 

Центърът по природни на-
уки, изследвания и иновации 
ще обхваща общо 9 помеще-
ния - четири учебни стаи, три 
хранилища, коридор и фоайе, 
разположени на един етаж и 
обособени в отделно крило. 
Центърът ще бъде на послед-
ния етаж на сградата, за да е 
възможно спазването на спе-
цифичните изисквания за по-
мещения, в които се провеж-
да учебна работа по природ-
ни науки. Те ще са свързани 
така, че да бъдат обединени 
в нова образователна среда, 
която ще обхваща шест режи-
ма на учене. 

Предвидени са две прос-
транства за експерименти и 
изследователска работа под 
ръководството на учител, че-
тири многофункционални те-
матични пространства - “Жи-
вот”, “Сили”, “Сума” и “Ве-
щество”, методически каби-
нет и зона за демонстрации 
и срещи. Всички помещения 
ще бъдат свързани помежду 
си и в същото време ще бъде 
възможна едновременната 
работа на най-малко седем 
различни групи ученици. Те-
матичното пространство “Ве-
щество” ще е с размери, ко-
ито позволяват използване-
то му като лекционна зала с 
капацитет до 60 души и зона 
за дискусии, подготовка и 
анализ на опитите и практи-
ческата работа. Освен фи-
зическата свързаност меж-
ду пространствата, се пред-
вижда и свързаност чрез ка-
мери, мултимедийни дисплеи 
и озвучителна система. Пла-
нирано е обзавеждане с ме-
бели, които позволяват про-
мяна на позицията на тялото 
на учениците през време на 
учебната работа.

Учебната работа ще бъде 
интегрирана с използването 
на Google G Suite и приложе-
нията в него, което ще позво-
ли избягването на простран-
ствените и времевите огра-
ничения. Така ще може да се 
провежда и асинхронна рабо-

та. Ще бъдат използвани раз-
лични видове приложен соф-
туер и мобилни приложения 
за целите на учебната работа 
(за управление на видеоми-
кроскоп, симулация на експе-
рименти, за създаване на ви-
зуализации и компютърни мо-
дели и др.).

В Центъра по природни на-
уки, изследвания и иновации 
на СУ “Никола Й. Вапцаров” 
ще бъде провеждана учебна-
та работа по природни нау-
ки (биология и здравно об-
разование, химия и опазва-
не на околната среда, физика 
и астрономия, природна гео-
графия) и математика. Освен 
учебното съдържание по об-
щообразователна подготов-
ка, Центърът ще служи и за 
работата по разширена под-
готовка, както и за извънклас-
ни дейности.

Предвижда се центърът да 
е място, където да се прила-
га учебна работа с интегри-
ране на учебното съдържа-
ние по предметите в равно-
весие между нивата на ин-
теграция - от дисциплинар-
но към трансдисциплинарно. 
Проектът ще даде възмож-
ност за прилагането на про-
ектно-базирано и проблем-
но-базирано обучение и ди-
зайн на учебното съдържа-
ние по метода “отзад напред” 
(Backwards design).

НП

Център за природни науки, 
изследвания и иновации 

изграждат в СУ „Никола Вапцаров”

ЗА ПЪрвИ 
ПЪТ в 
АйТОс! 

Проектът е в „голямата категория” 
с финансиране до 300 000 лв.

СУ „Никола Вапцаров” - Айтос

Тематично пространство „Живот”



Михаил КОЛЕВ

Тежко наказание грози разпредели-
теля на „Нефтохимик 2010” (Бургас) Ге-
орги Братоев за поведението му по 
време на мача на неговия тим с „Мон-
тана”, завършил с победа с 3:2 гейма, 
от четвърти кръг на Първа осмица в 
Суперлигата при мъжете. 

Волейболистът може да отнесе санк-
ция за лишаване от състезателни пра-
ва до три мача, както и да бъде глобен 
до 1000 лева за невъздържано поведе-
ние и грозни реплики, отправени на иг-
рището към делегата на двубоя Пенчо 
Ангелов, както и към други участници 
в срещата. 

Тежестта на наказанието ще зависи 
от това как Дисциплинарната комисия 
към БФВолейбол ще приеме думите 
му. От Национална волейболна лига 
вече излязоха със становище, в което 
се заявява нулева толерантност към 
подобни изяви на неспортсменско по-
ведение, отправяне на обидни квали-
фикации, заплахи и демонстрирано не-
уважение от състезатели към други 
официални лица. 

Част от грозните думи, които Георги 
Братоев е използвал в четвъртия гейм 
при резултат 10:3, са: „Пенчо, ще из-
бия зъбите на някой...“.

Още тази седмица ще се проведе за-
седание на Дисциплинарната комисия 

към Българската федерация по волей-
бол, на което тя да вземе решение за 
наказание.

Михаил КОЛЕВ

„Нефтохимик” продъл-
жава да затъва във Вто-
ра лига. В първия мач от 
пролетния полусезон 
„шейховете” инкасираха 
загуба с 1:3 при домакин-

ството на прекия конку-
рент за оцеляване „Локо-
мотив” (Горна Оряхови-
ца). По този начин бур-
газлии изостават вече на 
цели 5 точки от предпо-
следния в класирането 
„Янтра” (Габрово). 

Виктор Митев вкара 
първия гол за гостите в 
23-ата минута и по този 
начин завърши първото 
полувреме на двубоя.

„Железничарите” пове-
доха с 2:0 чрез Даниел 
Стоянов в 68-ата минута, 
а Антон Стефанов отбе-
ляза и трети гол в 81-ва-
та. Домакините върнаха 
едно попадение в 82-ата 
минута чрез Георги Би-
нев, а в 90-ата минута ос-
танаха с човек по-малко 
заради червен картон на 
Иванов.

„Жалко, че загубихме 
срещу пряк конкурент за 
оцеляване. Ситуацията 
става още по-сложна, но 
ще се борим до послед-
но, има още доста мачо-
ве до края на шампиона-
та. Излязохме с отбор, 
който поради ред причи-
ни не успя да проведе 
нужната подготовка, из-
градихме изцяло нов от-

бор, ще е нужно време 
момчетата да се срабо-
тят”, заяви пред вестник 
„Черноморски фар” тре-
ньорът на „Нафтата” Ди-
ян Дончев.

Междувременно окон-
чателно бяха избрани но-
вите екипи, с които тимът 
ще играе през втория дял 
на шампионата. В двубоя 
с „Локо” (Горна Оряхови-
ца) „шейховете” бяха със 
зелено-черни, които ще 
са официалните за отбо-
ра. Резервният екип ще е 
изцяло жълт. 

Ръководството на клу-
ба направи корекция на 
първоначалния вариант, 
според който резервното 
облекло трябваше да е 
розово. Клубът ще си 
партнира с популярната 
фирма „Улшпорт“, а оси-
гуряването на екипиров-
ката стана със съдействи-
ето на официалния спон-
сор „Ефбет“.
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Треньорът на „Берое“ Димитър Ди-
митров ще поднови договора си с клу-
ба. Специалистът от Бургас е казал „да“ 
на ръководството на „зелените“, след 
като му е предложено да парафира нов 
контракт. Същото ще направят и асис-
тентите му Георги Чиликов, Петър Ко-
лев, Йордан Господинов и Пламен Ли-
пенски. Условията по новите договори 
на треньорите вече са уточнени и пред-
стои те да поставят подписите си до 
няколко дни. Настоящият договор на 

Херо е до края на сезона.  Ръководство-
то на „Берое“ е много доволно от ра-
ботата на 61-годишния Димитров, кой-
то се стреми да класира заралии в ев-
ротурнирите. Преди подновяването на 
първенството в еfbet Лига „Берое“ е пе-
ти в класирането с 28 точки, само на 
една зад четвъртия – „Арда“, и с 5 по-
малко от „Локомотив“ (Пловдив) и 
ЦСКА. Херо застана начело на тима от 
Стара Загора през октомври 2019 го-
дина.

СКАНДАЛ

ВОЛЕЙБОЛ

Продължиха договора 
на Херо в „Берое“

„Нафтата” все по-близо до аматьорите 

Чф

Михаил КОЛЕВ

„Черноморец“ приклю-
чи зимната си подготов-
ка с победа. Бургазлии 
надиграха с 3:1 „Розова 
долина“ (Казанлък) в кон-
тролна среща, играна в 
Твърдица. 

„Акулите“ поведоха 
още в 10-ата минута. Ми-
лен Танев вкара изклю-
чително красиво попаде-
ние с бомбен удар от гра-
ницата на наказателното 
поле.

„Черноморец“ удвои 
аванса си след час игра. 
Кижев изведе чудесно Жу-

лиен Парушев, който на-
хлу в наказателното поле 
и с прекрасен удар наме-
ри далечния ъгъл за 2:0.

240 секунди след това 
„акулите“ оформиха кла-
сиката в резултата. Узу-
нов намери Тонев, който 
с плътен удар направи 
3:0. 

В 80-ата минута старши 
треньорът на „Черномо-
рец“ Малин Орачев пус-
на в игра четирима юно-
ши на клуба. До края на 
мача остана време само 
за почетен гол за „Розо-
ва долина“, с което бе оф-
ормено крайното 3:1.

„Доволни сме от прове-
дената подготовка през 
зимната пауза. Вярваме, 
че ще успеем да се кла-
сираме за Втора лига. В 
лицето на новия треньор 
Малин Орачев имаме чо-
век, който е напълно мо-
тивиран и подготвен да 
изпълни поставената 
цел“, заявиха от щаба на 
„акулите“.

На 20 февруари се под-
новява шампионатът в 
Трета югоизточна лига. В 
първия кръг от пролетния 
дял „Черноморец“ посре-
ща от 14 часа тима на „Ро-
допа“ (Смолян).

ФУтБОЛ

Тежко наказание 
грози Георги Братоев 

„Акулите“ биха „розите“ 
в последната си контрола

4 Бургазлии загубиха с 1:3 от 
„Локомотив” (Горна Оряховица)

4 Стана ясно с какви екипи ще 
играят „шейховете” през пролетта 

„Шейховете” започнаха годината с фалстарт

Новите екипи, които играчите ще носят през про-
летния полусезон

Братоев изпусна нервите си в дву-
боя срещу „Монтана”

Фирма „алексОК“ ЕООД - гр.Велико търново 
набира шофьори с категория „Е“,

за курсове от България до Европа и обратно. 
Високо възнаграждение.

тел.0893068537, www.alexok.com

за РЕКЛаМа: 
0878 424 698
www.faragency.bg



Георги РУСИНОВ

Въпреки трудната 2020-а 
и продължаващата в мо-
мента нестабилност, кме-
тът на община Несебър Ни-
колай Димитров заяви, че 
е много важно, че община-
та запазва социалната си 
политика. 

„Това са инвитро про-
цедурите, еднократната 
помощ за новородените 
деца, финансиране на пен-
сионерски клубове. Общи-
ната финансира и заплаща 
хемодиализата на всички 
свои жители. Финансира-

ме и детската млечна кух-
ня, социалния патронаж, 
дофинансираме училища-
та за горива и ел. енер-
гия“, обясни той пред жур-
налисти при представяне-
то на проекта за рекулти-
вация на старото депо за 
битови и твърди отпадъци 
в Обзор.

За образование дър-
жавното финансиране е 
13 331 000 лв., местни и до-
финансиране – 3 600 000лв. 
За социални дейности, 
включващи Домашен со-
циален патронаж, Общест-
вена трапезария, Асис-

тентска подкрепа, Център 
за социална рехабилита-
ция и интеграция, Център 
за обществена подкрепа 
– държавното финансира-
не е 331 000 лв., дофинан-
сирането от местния бю-
джет е 929 700 лв.

Помощите, отпускани 
за новородено дете, за-
пазват размера си – 2000 
лв. Заделените средства 
за жителите на общината, 
нуждаещи се от хемодиа-
лиза, са 60 000 лв. Запаз-
ват се намаленията за уча-
щи и пенсионери за полз-
ването на общински транс-

порт, като общината отде-
ля до 120 000 лв. по това 
перо. Предвидените сред-
ства за помощи за новоро-
дени деца и програма „ин-
витро”, както и помощи, 
отпускани с одобрението 
на Общински съвет, са в 
размер до 620 000 лв.

„Важно е да се отбеле-
жи, че започваме разши-
рение на детската гради-
на в Слънчев бряг. Там сме 
одобрени по програмата 
благодарение на Минис-
терски съвет и правител-
ството. Половината сума 
ще бъде финансирана от 

С це
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ОбщинИ

социалната 
Важно е, че 

Възраждането на фес-
тивала „Златният Орфей“ 
не е забравено, съобщи 
кметът на община Несе-
бър Николай Димитров. 
През 2019-а общината по-
лучи лиценза за провеж-
дането на известния фес-
тивал, чието последно из-
дание бе през вече далеч-
ната 1999-а.

„За съжаление през из-
миналата година много от 
фестивалите, които Общи-
на Несебър прави, поради 
ситуацията с COVID-19 не 
се състояха. Предвижда-
хме да направим пилотно 
издание на „Златният Ор-
фей“, но и това не се слу-
чи. Идеята не е забраве-
на. Намерихме дори пър-
вия носител на „Златни-
ят Орфей“ – една жена от 
Турция, която потвърди, че 

ще дойде за участие. Под-
готвяхме всичко, но зара-
ди пандемията не се слу-
чи. Не сме се отказали от 
това все пак. Изчакваме, 
така да се каже“, каза още 
Димитров.

През 2015-а имаше опит 
да бъде възроден „Злат-
ният Орфей“ от фондация 
„Генко Генов“, но той се 
оказа неуспешен. По вре-
ме на честванията на 60-
ата годишнина на Слън-
чев бряг, отново се заго-
вори за неговото възраж-
дане.

„Златният Орфей“ е 
международен фестивал 
за поп музика, провеж-
дан през периода 1965 
– 1999-а. Възниква като 
конкурс„Песни за българ-
ското Черноморие“.

Отначало се провеж-

да в „Бар-вариете“ на ку-
рортния комплекс Слън-
чев бряг от 1965 до 1968-а, 
някои от фестивалните ве-
чери през 1969-а са в но-
вопостроения летен теа-
тър, а от 1970-а изцяло в 
Летния театър на Слън-
чев бряг.

От 1967-ма носи името 
„Златният Орфей“ Първи-
ят директор на фестивала 
е Генко Генов. През 1974-а 
е обвинен в злоупотреби 
и шпионаж и е осъден на 
20 години затвор. След 7 
години е освободен, а е 
реабилитиран политиче-
ски и граждански с реше-
ние на парламента от 29 
март 1990-а. Отново е на-
значен за директор през 
1992-ра.

През 1974-а директор на 
фестивала става Георги 

Ганев, от 1980-а е Иван За-
фиров, а от 1984-а – Дечо 
Таралежков. След смър-

тта на Генко Генов (30 сеп-
тември 1993) ръководство-
то на фестивала се поема 

от неговата вдовица Дари-
ана Генова чрез фондация 
„Златният Орфей“.

„Златният Орфей“ остава на дневен ред

Кметът Николай Димитров е категоричен, че ин-
вестиции има във всички населени места на общи-
на Несебър

В Обзор има доста ремонти, които ще се състоят с финансиране от Общината

Георги РУСИНОВ

Младежкият културен цен-
тър в Меден рудник ще е го-
тов до една година. Това ста-
на ясно по време на онлайн 
пресконференция, на която 
бяха представени бъдещите 
дейности на центъра. Както 
„Черноморски фар“ писа, 
обществената поръчка по 
избор на изпълнител е към 
края си, като два консорци-
ума са подали офертите си. 
От проектантския екип обяс-
ниха, че до април ще бъде из-
бран изпълнителят на строи-
телството. 

Участие в срещата взеха 
заместник-кметът на община 
Бургас Йорданка Ананиева, 
главният архитект на общи-
на Бургас Емил Бурулянов, 
Станислав  Мъжгълов , 
арх. Мария Бурулянова, 
Катя Делчилова, Габриела 
Славова и други.

Подборът на екипа ще 
стартира през септември 
тази година. Това ще са 10 

души, а тъй като ще се рабо-
ти с младежи от ромски про-
изход, ще има и двама меди-
атори. Ако всичко се развие 
по план, то центърът трябва 
да отвори врати през март 
2022-ра. 

Партерната площ на сгра-
дата ще има няколко поме-
щения: многофункционална 
зала със сцена и капацитет 
180 души, обща площ за гру-
пови занимания, co-working 
пространство, изложбена 
площ, детски кът и кафете-
рия с 60 места. На първия 
етаж ще се намират офиси-
те, обслужващите помеще-
ния и апаратната. 

На последния, втори, етаж 
ще е легловата база с 35 лег-
ла, зоната за групови зани-
мания, тераса и още обслуж-
ващи помещения. От учас-
тниците в пресконференци-
ята възникнаха въпроси от-
носно легловата база и с 
каква цел ще се ползва тя. 
От екипа обясниха, че в ни-
какъв случай не става въ-

прос за постоянно настаня-
ване, а за временно, когато 
има конференции, различ-
ни обучения и други подоб-
ни събития. 

Целта на Младежкия цен-
тър е изграждане на мла-
дежко общество в региона. 
Предвиждат се неформал-
ни обучения за лидерски 
умения, демократични пра-
ва и гражданско образова-
ние; младежки инициативи 

и доброволчески акции; фо-
руми, семинари и конферен-
ции за реализиране на мла-
дежки идеи.

Стана ясно, че „Училище 
за родители“ ще бъде насо-
чено към младите ромски 
майки. Идеята е да придоби-
ят полезни умения. По вре-
ме на представянето все пак 
бе уточнено, че това учили-
ще няма да е насочено само 
към ромските майки, а към 

всички, които имат жела-
ние. За целта има и предви-
ден детски кът, където деца-
та им ще могат да се заба-
вляват, докато те придоби-
ват умения. 

Ще се работи и по превен-
ция и реинтеграция на отпад-
нали или в риск от отпадане 
от образователната систе-
ма ученици. Предвиждат се 
езикови обучения за деца и 
младежи от рисковата група; 
работа на терен в ромски-
те квартали, както и в оста-
налите 12 общини на област 
Бургас; индивидуални кон-
султации с младежи и роди-
тели или хора от вътрешния 
семеен кръг; мотивационни 
образователни семинари с 
представяне на добри прак-
тики на успешни младежи. 
Организация ще има и по 
спортни състезания и меро-
приятия; обучение и семина-
ри по теми, свързани с на-
сърчаването за здравосло-
вен начин на живот; кино-
вечер на културите; игрални 

дейности и други.
В работата на Младежкия 

културен център заляга 
взаимодействието между 
Община Бургас и исланд-
ската Община Рейкявик. 
Хьортур Агустсон от тамош-
ния Младежки център поже-
ла успех на нашия и поздра-
ви Община Бургас за добра-
та инициатива.

„Ние в Рейкявик се рад-
ваме и чакаме с нетърпение 
срещите помежду ни“, доба-
ви Агустсон.

Предвидени са 5 сре-
щи за обмяна на опит меж-
ду България и Исландия. 
Три ще са в Бургас, а две в 
Рейкявик. Ще има още 12 ре-
гионални посещения, 4 наци-
онални и 2 обмена на опит 
с международни младеж-
ки центрове във Франция и 
Унгария. 

Изграждането на Мла-
дежкия културен център ще 
струва 3 716 020 лв., като 
1 025 230 лв. са собствено 
финансиране. 

Младежкият културен център в Меден 
рудник ще е готов до една година



нас, половината – от дър-
жавата. Ще има още две 
нови групи, за да бъдат 
удовлетворени жителите. 
В новия комплекс „Чер-
но море“ правим проек-
тиране и за разширение 
на детската градина“, по-
ясни той.

Бюджетът за насто-
ящата година е в размер 
65 200 000 лв., в това число 
преходен остатък по дър-
жавни дейности от 2020-а 
в размер на от 755 012 лв. 
Запазва се обемът на пуб-
личните услуги, които об-

щината предоставя на жи-
телите си. Според Дими-
тров бюджетът е балан-
сиран, изпълним и съо-
бразен с икономическите 
процеси на местно и дър-
жавно ниво. В него са от-
четени външните факто-
ри, свързани с продължа-
ващата финансово-ико-
номическа нестабилност 
в условията на безпреце-
дентна епидемиологична 
обстановка и е извършен 
задълбочен анализ на ре-
алното финансово състоя-
ние на общината.

През тази година усили-
ята ще са насочени към: 
подобряване събирае-
мостта на местните данъ-
ци и такси; запазване на 
финансовата стабилност 
на общината; оптимиза-
ция на разходите; ефек-
тивност на публичните 
ресурси и др. През 2021-
ва се запазват данъчните 
ставки за общинските да-
нъчни приходи – патентен 
данък, данък върху пре-
возните средства, данък 
недвижими имоти, данък 
върху превозните сред-

ства, данък при придоби-
ване на имущество по да-
рение и възмезден начин 
и туристическия данък.

За пенсионерските клу-
бове се предвиждат 93 000 
лв. 700 000 лв. ще бъдат от-
пуснати на спортните клу-
бове, класирани по На-
редба за условията и реда 
за финансиране и под-
помагане на физическа-
та активност, физическо-
то възпитание и спорта в 
община Несебър.

„Имаме и обекти, които 
довършваме. Една мно-

гофункционална спорт-
на зала, която започнах-
ме миналата година, през 
тази е заложена сума-
та за довършването й. В 
Равда имаме проект по 
искане на жителите за 
пенсионерски клуб, зала 
за отдих, ритуална зала. 
Там сме заложили сума, 

за да започнем процеду-
рата по избор на изпъл-
нител. Правим нова про-
цедура за довършител-
ни работи за стадиона в 
Свети Влас, тъй като фир-
мата, която беше избрана 
за изпълнител, поради фи-
нансови неволи се отказа 
от договора. Довършваме 
концертната зала в култу-
рен център „Артиум“. На-
дяваме се да направим 
един общ продукт, за да 
може основният поминък 
– туризмът, да работи под-
ходящо в цялата община. 

Селският туризъм си вър-
ви по нашите села. Ще 
има нови пенсионерски 
клубове, ремонтираме и 
училищата, строим спорт-
ни салони. Започна зас-
немане на крайбрежната 
алея от Равда до Несебър, 
където поетапно ще бъдат 
проектирани алеите. Ще 

се търси финансиране от 
държавата“, каза кметът 
Димитров.

Капиталовата програма 
за 2021-ва е в размер на 
12 656 500 лв. Строителна-
та програма възлиза на 
10 791 000 лв., а програма-
та за проектиране е в раз-
мер на 624 700 лв. Допъл-
нителни капиталови раз-
ходи за дълготрайни мате-
риали активи и за придо-
биване на поземлен имот 
по кадастралната карта 
на Слънчев бряг общо в 
размер на 1 240 800 лв. 

Предвиждат се средства 
за модернизация на ри-
барското пристанище в 
Стария Несебър, за из-
граждане на кафе, пави-
лион и обществена тоа-
летна на северната алея 
в Стария град, за скейт-
парк на северния скат в 
Новия Несебър.

В Обзор също са пред-
видени доста строител-
но-монтажни работи, ко-
ито община Несебър фи-
нансира. Предимно ре-
конструкция на улици. 
Има готов проект за край-

брежната алея на града, 
която е компрометирана 
в годините. За нея общи-
на Несебър е заложила 
сума, за да стартира про-
цедурата за избор на из-
пълнител.
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Общини

запазваме  
социалната 
Важно е, че 

политика Община Несебър ще привлича туристи със собст-
вена платформа за резервации и запитвания. Това 
заяви кметът Николай Димитров пред журналисти. 
В нея могат да се включват всички хотели и търгов-
ски обекти на територията на общината.

„Наблягаме много на онлайн рекламата. Туристи-
ческите ни информационни центрове също работят 
в тази насока. Борсите и другите видове реклама в 
момента са много неефективни. Посещавахме бор-
си в Москва, но видяхме, че трябва да се пренасо-
чим към полските туристи. 80% от полските турис-
ти в община Несебър са от района Силезия – Като-
вице“, каза Димитров.

Той посочи, че освен към полския, общината се е 
насочила и към чешкия, арменския и унгарския па-
зар. Страната ни правела стъпки в правилната по-
сока за рекламирането на Черноморието ни пред 
предпочитащите го пазари. Димитров отчете като 
плюс и факта, че България ще има туристическо 
аташе във Варшава.

Нуждата към алтернативните пазари е заради по-
малкото руски туристи у нас, което според кметът 
си има обяснение – различната комуникация и по-
литика на турските курорти, където сезонът е и мал-
ко по-дълъг.

Идеята за обща реклама с останалите морски об-
щини не е лоша според него и той припомни, че е 
била успешна, както в Европейския съюз, така и в 
трети страни, като сред тях Турция и Грузия.

Морският град 
привлича туристи със 
собствена платформа

Реалистичен Бюджет 2021 за Поморие, 
без повишаване на данъци и такси

„Черноморски фар“

Финансовата рамка 
на бюджета на общи-
на Поморие за 2021 г. е 
32 956 647 лв. От тях данъч-
ните приходи са 7 730 000 
лв., неданъчните приходи 
са 6 842 874 лв., взаимо-
отношения с централния 
бюджет – 17 614 987 лв. 
Преходният остатък от 
2020 г. е 3 068 859 лв.

„Изминалата 2020 г. не 
беше от най-добрите, ко-
ето се отрази и на изпъл-
нението на бюджета на 
общината. Но благодаре-
ние на държавната поли-
тика, на правителството и 
премиера, освен адекват-
ните мерки в здравеопаз-
ването и в икономическа-
та сфера, чрез които бяха 
подпомогнати граждани и 
бизнеса, немалка помощ 
получихме и ние – общи-
ните. Тази година е зави-
шена общата субсидия за 
делегираните от държа-
вата дейности. За община 
Поморие тя е 17 530 987 
лв., което компенсира 
недостига от местни дей-
ности, с които приключи-
хме 2020 г., вследствие 
на пандемията. Така, в 
проектобюджета успях-
ме да насочим средства 
към всички останали, 16 
на брой, населени места 
в общината, освен град 
Поморие.

Това показва, че всич-
ки заедно – общество, 
държава, централна и 
местна власт, обедине-
ни можем да се справим 
с кризата. Предложеният 
бюджет е реалистичен, 
балансиран и е изклю-
чително важно да се 

знае, че тази година не 
се предвижда увеличе-
ние на местните данъци 
и такси.“ Това каза кме-
тът на община Поморие 
Иван Алексиев по време 
на общественото обсъж-
дане на бюджета за 2021 
г., което се състоя днес 

в сградата на Община 
Поморие.

Капиталовата програ-
ма на община Поморие 
е в размер на 3 761 093 
лв., а осигурените с ев-
ропейско финансиране 
средства по оператив-
ните програми и проек-
ти, които ще се изпълня-
ват през 2021 г., са близо 
25 млн. лева.

С постановления на 
Министерски съвет са 
осигурени 1 млн. лева 

за изграждане на детска 
градина в с. Гълъбец и 1 
млн. лева за благоустро-
яване на 4 улици и пло-
щадно пространство в гр. 
Каблешково.

Заместник-кметът по 
бюджет и финанси Янчо 
Илиев подробно пред-
стави пред присъства-
щите на срещата всич-
ки заложени в новия бю-
джет параметри и източ-
ници на финансиране, 
сред които бяха жители 

на Поморие, общински 
съветници и председате-
лят на Общинския съвет 
Адам Адамов.

След направените ко-
рекции и допълнения от 
жителите на община-
та, проектобюджетът ще 
бъде внесен в Общински 
съвет – Поморие. В про-
дължение на една седми-
ца ще се разглежда от по-
стоянните комисии, след 
което ще бъде подложен 
на гласуване.

Иван Алексиев, кмет на община Поморие

Стадионът в Свети Влас ще бъде довършен



През есента на 2020г. стартира 
нов проект по програмата за тран-
сгранично сътрудничество между 
България и Турция, изпълняван от 
търговско-промишлените палати 
на Бургас и Кешан. Двете бизнес 
организации за втори път си пар-
тнират успешно в реализиране-
то на проект, целящ укрепването 
на взаимните отношения между 
туристическия бизнес от двете 
страни на границата, изгражда-
нето на устойчиви партньорства и 
подобряване на условията за раз-
витие на съвместни туристически 
дестинации.

И в двата трансгранични региона 
- Бургас и Кешан, има доста сход-
ни предпоставки за развитие на 
туризма - красива и разнообразна 
природа, дълги пясъчни плажове, 
природни и културно-исторически 
забележителности и др.

Друга обща черта е, че и в два-
та региона (в различна степен) е 
развит предимно морският рекре-
ативен туризъм. Това определя и 
основния проблем за развитието 
на устойчив туризъм, тъй като се-
зонът, особено в по-малките ку-
рорти, е много кратък, максимум 3 
месеца, което прави невъзможно 
пълноценното използване на из-
градената инфраструктура и пред-
лаганите възможности от природ-
ното и културното наследство.

Освен това сезонният характер 
на морския туризъм води до нере-
довна заетост и възпрепятства це-
логодишната реализация на налич-
ната работна ръка, неравномерно 
потребление на стоки и услуги, 
което пряко влияе върху оборота 
на туристическия бизнес, както и 
върху приходите в държавния и 
общинския бюджет.

Развитието на алтернативни 
форми на туризъм, цел на насто-
ящия проект, ще се отрази върху 
качеството на предлаганите турис-
тически услуги, тяхното разнообра-
зие и следователно увеличаване 
на туристическия интерес, удъл-
жаване на туристическия сезон и 
ще има положително въздействие 
върху регионалния бизнес и нивата 
на заетост.

Това ще стимулира държавните 
и общинските власти да създадат 
предпоставки за по-добро използ-
ване на възможностите, предлага-
ни от природата, културното и ис-
торическото наследство на двата 
региона.

Ще бъдат създадени предпос-
тавки за подобряване на връзки-
те между туристическия бизнес от 
двете страни на границата. Това 
ще бъде постигнато чрез обмен 
на добри практики и тематично 
обучение на представители на це-
левите групи за възможностите за 
развитие на алтернативни форми 
на туризъм, съвместно разрабо-
тване на нови услуги и дестинации 
и следователно повишаване на 
конкурентоспособността на тури-
зма чрез допълване на туристиче-
ските продукти.

Реализирането на дейностите 
по този проект ще бъде от полза 
и за партньорските организации. 
Търговско-промишлените палати 
в Бургас и Кешан са водещи рабо-
тодателски организации в своите 
региони и изпълнението на този 
проект ще допринесе пряко за из-
пълнението на техните цели и за-
дачи, а именно за подкрепа на ре-

гионалния бизнес, за създаване на 
условия за развитие на предпри-
емачеството и за укрепване на 
трансграничните отношения чрез 
увеличаване на обмена на хора, 
стоки и услуги между компаниите 
от партньорските региони.

Административният капацитет 
на партньорските организации ще 
бъде увеличен и ще бъдат създаде-
ни предпоставки за по-нататъшно 
укрепване и развитие на трансгра-
ничните контакти в други сектори 
на икономиката.

Основни дейности

Основните дейности на проекта 
ще бъдат изготвяне на анализ за 
потенциала за алтернативен тури-
зъм в двата трансгранични реги-
она; Запознаване на представите-
ли на целевите групи с потенциал-
ни обекти и изготвяне на Насоки за 
развитие на алтернативни видове 
туризъм в регионите на Бургас и 
Кешан; Обучение на представи-
телите на целевите групи за при-
добиване на капацитет и умения 
за разработване на алтернативни 
туристически маршрути; Разра-
ботване на примерни маршрути, 
включващи най-перспективните 
обекти за алтернативен туризъм 
в двата региона; Популяризиране 
резултатите от проекта сред мест-
на и държавна администрация, 
НПО, браншови организации с цел 
планиране на тяхната бъдеща дей-
ност; медийно отразяване.

Целеви групи

В дейностите по проекта ще бъ-
дат привлечени малки и средни 
предприятия, предоставящи ту-
ристически услуги, собственици 
на хотели и ресторанти, транс-

портни фирми и заети в сферата 
на обслужващия бизнес; Туропе-
раторски фирми и образовател-
ни институции, занимаващи се с 
разработването на туристически 
продукти; Структури на държавни-
те и общински власти, НПО и про-
фесионални сдружения, работещи 
в областта на туризма.

Очаквани резултати

В резултат от дейностите по 
проекта ще бъдат разработени и 
популяризирани анализи за по-
тенциала за алтернативни форми 
на туризъм и Насоки включващи 
най-перспективните обекти в ре-
гионите. Ще бъдат създадени 4 
примерни маршрута, които ще се 
предлагат на туристическия пазар 
и ще бъдат основа, заедно с На-
соките, за разработване на нови 
туристически услуги. Ще бъдат 
създадени нови бизнес партньор-
ства между фирми от туристиче-
ския сектор от двете страни на 
границата. Ще бъдат създадени 
предпоставки за разнообразяване 
на туристическите услуги и удъл-
жаване на сезона.

Проведени мероприятия 
до момента

На 16 и 17.09.2020г. се проведе 
първата работна среща между 
екипите по проекта от двете парт-
ньорски организации. Домакин на 
срещата бе ТПП Кешан. Бяха об-
съдени началните стъпки в изпъл-
нението на проектните дейности, 
разпределени бяха основните за-
дачи и задължения на екипите при 
осъществяване на съвместните 
мероприятия и разработването на 
предвидените материали. Набеля-
зан бе и резервен план за работа, 

който да позволи продължаване на 
дейността при непредвидени об-
стоятелства , свързани с наложе-
ни ограничения и забрани поради 
пандемията от COVID-19

 

Първоначална 
конференция в Бургас

На 26 и 27 ноември 2020 г. Бурга-
ска търговско-промишлена палата 
и Търговско-промишлена кама-
ра на Кешан, Турция, проведоха 
първото съвместно мероприятие 
- Първоначалната конференция 
на проекта.

Целта на събитието беше да за-
познае заинтересованите пред-
ставители на целевата група и 
широката общественост с дей-
ностите по проекта, неговите цели 
и задачи и очакваните резултати. 
При стриктно спазване на всич-
ки противоепидемични мерки за 
провеждане на срещи на закри-
то на представителите на бизне-
са и медиите от двете страни на 
границата.

Бяха представени регионите на 
Бургас и Кешан и възможностите, 
които те предлагат за съвместно 
развитие на туризма.

В своите презентации партньор-
ските организации представиха 
подробно описание на дейностите, 

методите за тяхното изпълнение, 
целевите групи, които ще бъдат 
включени и очакваните крайни 
резултати от изпълнението на про-
екта. Стана ясно, че настоящият 
проект е един вид надграждане на 
резултатите от предходен съвмес-
тен проект на двете организации, 
завършен успешно преди няколко 
години.

Опознаването на двата региона 
сега помага за по-нататъшното 
развитие на възможностите за 
включване на алтернативни форми 
на туризъм, които могат да бъдат 
предпоставка за удължаване на 
туристическия сезон и привличане 
на клиенти с различни интереси.

По време на срещите беше из-
разен интерес от представителите 
на туристическия бизнес на двете 
страни за задълбочена работа и 
активно участие в събитията по 
проекта. 

По проекта предстоят проуч-
вателни пътувания, дискусионен 
форум и обучение, които ще оси-
гурят необходимата основа за 
туристическите предприемачите 
да изградят успешна стратегия 
за привличане на нови групи ту-
ристи, задълбочаване на бизнес 
контактите с партньори от съсед-
ната държава и като резултат раз-
витие на устойчив трансграничен 
туризъм.
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